
Verslag bewonersavond zonnepark Boxtel-Beerze 
 

Aanpassingen die gedaan zijn aan V1 van het verslag, na rondsturen aan aanwezigen: 

• Toegevoegd bij “Ontvangen input van aanwezigen op het plan”: Het is positief dat het 

panelenveld verlaagd wordt, en dat er een walletje omheen komt; dat kan zowel helpen voor 

het zicht, als ook voor de stroomrichting van het water van de Beerze. 

• Toegevoegd bij “Verloop van de avond”: Eén persoon gaf aan onder protest aanwezig te zijn, 

omdat hij/zij geen enkel zonnepaneel in het betreffende gebied wil. 

• Toevoeging bij “Ontvangen input van aanwezigen op het plan”: Op basis van eerdere input 

(uit keukentafelgesprekken) is besloten de meest oostelijke appendix uit het projectgebied 

voor het beoogde zonnepark te laten. Dit is tijdens de bijeenkomst gecommuniceerd. 

 

Waar 

Gemeenschapshuis de Orion, Lennisheuvel 56, Boxtel 

Wanneer 

Woensdag 22 mei, vanaf 19.30u 

Voor wie 

De eerste kring omwonenden. Er zijn 51 uitnodigingen verstuurd. 

 

 
 

Aanwezig 

21 aanmeldingen 

23 Aanwezigen vanuit de eerste kring omwonenden 



4 personen aanwezig vanuit de werkgroep Gemotiveerd en Onderbouwd die niet tot de eerste 

kring omwonenden behoren 

8 personen van Novar aanwezig: Koen Godschalk (projectmanager), Marjolein Verhagen 

(omgevingsmanager) en 6 collega’s. 

 

 

Programma:  

Het programma was na aanmelding via de mail gecommuniceerd. 
Tijd Wat 

19:30 Inloop en ontvangst bezoekers 

 

19:45 Welkomstwoord en korte introductie 

20:00 Met elkaar in gesprek  

door de ruimte verspreid zijn er posters over verschillende thema’s: 
- De inrichting van het zonnepark 

- Financiële participatie door de omgeving 

- Hoe ziet het proces en de tijdslijn eruit 

- Overige informatie 

 

 Samen ontwerpen 
Er wordt een ontwerptafel ingericht waar u kunt aanschuiven en actief mee 

kunt tekenen en schrijven  

20:45 Dankwoord 

 Napraten aan de bar 

21:XX Einde avond  

 

 

Welkomstwoord en introductie 

Marjolein Verhagen, omgeving manager bij Novar, heette iedereen welkom en geeft een 

introductie over de avond: 

• Ze stelt zichtzelf voor en dankt iedereen voor hun aanwezigheid;  

• Ze geeft aan ervan op de hoogte te zijn dat sommige aanwezigen hier met tegenzin zijn en 

dat niet iedereen het eens is met een zonnepark op deze locatie; 

• Ze benadrukt dat als je deze avond aanwezig bent, in gesprek gaat, en je ideeën en 

gedachten over het plan deelt, dat dat niet betekent dat je het ook eens bent met het plan. 

Dat hoeft ook niet, we mogen van mening verschillen. Novar wil echter wel een 

vergunningsaanvraag indienen. Alle aanwezigen hebben en houden het recht om tijdens het 

vergunning proces zienswijzen in te dienen of bezwaar te maken; 

• Ze gaat verder: Waarom zijn we vanavond hier? Waarom participatie? Een zonnepark is een 

verandering in de directe woonomgeving van de aanwezigen. Het is belangrijk om hen 

daarover te informeren, en met hen te praten over de zorgen die zij misschien hebben, en 

om hun ideeën te gebruiken voor de ontwikkeling van het plan. Kortom; Marjolein geeft aan 

dat de aanwezigen invloed hebben op het plan dat Novar in zal dienen voor de vergunning. 

• Novar hoopt en verwacht dat zij door lokale input en kennis een beter zonnepark kan 

ontwikkelen, waarbij rekening wordt gehouden met zorgen en wensen uit de omgeving. En 

door de omgeving mee te laten denken en te profiteren hoopt Novar ook de acceptatie voor 

het plan te vergroten; 



• Voor deze bijeenkomst zijn de eerste kring omwonenden uitgenodigd. De vorige keer, in juni 

2023, was het een openbare bijeenkomst. Marjolein was toen zelf nog niet betrokken, maar 

haar collega’s die er toen waren, merkten dat er nog hele andere vragen speelden die in 

eerste plaats aan de gemeente gericht waren. Informeren en in gesprek gaan over het plan 

voor zonnepark Boxtel-Beerze kwam toen helemaal niet aan bod. Dat kreeg Novar na afloop 

ook terug van enkele omwonenden. 

• Marjolein geeft aan dat het doel voor Novar voor vanavond is om input op te halen over de 

inrichting van het zonnepark en over financiële participatie. 

• Marjolein legt uit dat alleen de eerste kring omwonenden nu zijn uitgenodigd, omdat zij het 

dichtst bij het voorgenomen zonnepark wonen. Novar wil deze avond gebruiken om wél met 

elkaar in gesprek te gaan, en de omwonenden ook de ruimte te geven om ideeën over de 

inrichting met hen te delen. Welke waarden vindt men belangrijk? Hoe kan Novar de panelen 

inpassen, waar kan Novar rekening mee houden bij de inrichting? 

• Marjolein vertelt dat het plan voor de inrichting (landschappelijk, ecologisch en technisch) 

vóór vergunningsindiening wordt gemaakt. Dus participatie hierin is nú van invloed. 

Marjolein geeft uitleg over de opzet van de zaal;  

• De zaal is opgezet met veel poster die gaan over 4 verschillende thema’s. Aan de hand 

hiervan kan men in gesprek met collega’s van Novar en met elkaar, hier kan men informatie 

krijgen en hier kan men zijn of haar ideeën kwijt. In de eerst hoek over de inrichting van het 

zonnepark is ook een schetstafel waar grote kaarten van het plangebied liggen. Hier kan men 

ideeën kwijt en vooral meedenken en tekenen over de inrichting van het zonnepark. 

• Er is ook een hoek met informatie over financiële participatie. Dat gaat erover dat de 

omgeving financieel kan profiteren van het zonnepark. Dat kan op verschillende manieren; 

individueel of collectief, door te investeren, maar ook zonder te investeren. Hierover moeten 

ook keuzes gemaakt worden in het plan. 

• Marjolein vertelt dat als het gaat over financiële participatie, dan hoeft dat plan nog niet 

helemaal rond te zijn bij het indienen van de vergunning, maar zij geeft aan dat het wel een 

goed idee is om hier al over te informeren en de aanwezigen te laten nadenken welke vorm 

zij passend vinden voor deze omgeving. We gaan er wel al mee beginnen. 

• Als derde vertelt Marjolein dat er een plek is ingericht met poster die aangeven hoe de 

verschillende processen en planningen lopen (participatieproces, vergunning proces, hele 

ontwikkelproces), en in de vierde hoek zijn er ook collega’s die overige vragen kunnen 

beantwoorden, bijvoorbeeld over netinpassing of over Novar zelf. 

• Tot slot laat Marjolein weten dat er op de tafels documenten liggen met ‘veel-gestelde-

vragen-en antwoorden’ en dat er enquête-kaarten liggen die men kan invullen en achterlaten 

in een daarvoor bestemde bus. Hierop kan men een korte enquête invullen over 

betrokkenheid tot nu toe en verdere participatie, en waar men een boodschap kan 

achterlaten aan Novar. 

Marjolein nodigt iedereen uit om op zijn eigen tempo langs de verschillende posters te gaan en 

wenst iedereen een prettig gesprek, ze hoopt nogmaals dat mensen hun ideeën willen delen. 

 

Verloop van de avond 
Na de introductie kon iedereen doen waar hij of zij zichzelf prettig bij voelde. De sfeer tijdens de 

avond was gemoedelijk. Dat was prettig, want zo konden diegenen die dat wilden ook in gesprek 

met de mensen van Novar en met elkaar over het plan. Collega’s van Novar geven aan dat er veel 

constructieve gesprekken gevoerd zijn en dat er veel input is opgehaald. Uit de gesprekken bleek 

ook dat de meeste aanwezigen niet positief zijn over de mogelijke komst van het zonnepark, maar 

desondanks wel hun ideeën deelden. Een flink aantal aanwezigen stond er redelijk neutraal in, 

en sommigen positief, mits het zonneveld goed ingericht wordt. Enkele aanwezigen wilden niet 



in gesprek, maar alleen luisteren. Eén persoon gaf aan onder protest aanwezig te zijn, omdat 

hij/zij geen enkel zonnepaneel in het betreffende gebied wil. 

Na een kort dankwoord om 20.45u verlieten de meeste aanwezigen de bijeenkomst. Sommigen 

bleven nog even zitten om na te praten met een drankje aan de bar. 

 

Ontvangen input van aanwezigen op het plan 
Ideeën, zorgen en vragen  

Zicht op de panelen  

• Er zijn zorgen over zicht op de panelen vanuit de woningen en tuinen, met name in de winter;  

• Wens voor een robuuste haag rondom het park; 

• Wens voor een wintergroene afscheiding die ook in de winter het zicht op de panelen 

wegneemt;  

• Wens om omvormers en het inkoopstation goed in te passen, zodat deze ook niet zichtbaar 

zijn van buitenaf; 

• Wens om geen kleine struikjes in te planten (20cm), maar veel groter, zodat je binnen 2-3 jaar 

een forse haag kunt hebben; 

• Misschien is het mogelijk om de panelen qua opstelling iets te draaien; 

  

Hoogteverschil en wateroverlast 

• De achtertuinen aan de Kempseweg liggen lager dan het plangebied en hebben regelmatig 

wateroverlast wanneer de Beerze overstroomt. Het zou mooi zijn als Novar iets kan bedenken 

waardoor de waterbuffer op het zonnepark is, waardoor deze wateroverlast vermindert; 

• Het wandelpad langs de Beerze is ook hoog, daarom stroomt het water nu naar de 

Kempseweg toe i.p.v. de andere kant op; 

• Het is positief dat het panelenveld verlaagd wordt, en dat er een walletje omheen komt; dat 

kan zowel helpen voor het zicht, als ook voor de stroomrichting van het water van de Beerze. 

• Er wordt geadviseerd om hierover met het waterschap te praten. 

 

Ecologische waarde 

• Wens om veel aandacht voor natuur te hebben bij de inrichting van het zonneveld; 

• Als je in de hagen rondom bessen dragende struiken plant, zorg je zowel voor voedsel als 

voor nest- en schuilgelegenheid voor o.a. vogels en andere zoogdieren. Daarmee kun je de 

ecologische waarde in het gebied vergroten; 

• Je kunt veel meer dingen bedenken in het plangebied die goed zijn voor de natuur, die bij 

een zonnepark wel kunnen en niet bij landbouw gebruik. Als dat soort dingen in het plan 

worden opgenomen, is het positief voor de ecologische waarde; 

• Wat is de ecologisch ambitie, en wat is het ecologisch advies? Hoe gaat Novar ervoor zorgen 

dat dat ook bereikt en gemonitord gaat worden? 

• Bij de Heerenbeekloop zijn beversporen gezien, misschien ecologisch onderzoek nodig voor 

de vergunningsaanvraag? 

• Hoe gaat het groenbeheer van het park er uit zien? Hoe vaak wordt er bijvoorbeeld gemaaid 

en wat is het doel van het groenbeheer? 

 

Beeld en maatvoering 

• Om een beter beeld te krijgen van het plan is er de wens om dwarsprofielen van het 

inrichtingsplan te zien; 

• Wat is de maatvoering aan de randen? Grondwal, haag, hekwerk, onderhoudspad, panelen, 

etc. Hoe verhoudt zich dat tot elkaar en tot het plangebied? 



• Hoe ziet een robuuste haag eruit? Hoe hoog en hoe breed, en welke soorten zitten daar 

allemaal in? 

• Het lijkt alsof er een oude onderlegger gebruikt is voor de kaart waarop het plan nu is 

ingetekend; 

• Er is het idee dat de gasleidingen heel anders lopen dan in het plan zijn aangegeven. 

 

 

Financiele participatie 

• Er was interesse voor lokaal eigendom; enkele aanwezigen gaven aan graag mee te willen 

denken; 

• Er is de wens om hier actief over geïnformeerd te worden; 

• Er zijn zorgen dat er nog geen energie coöperatie is ingestapt in het project. 

 

Overig: 

• Er zijn zorgen over de omgeving: Iemand noemt Lennisheuvel het afvoerputje van Boxtel 

gezien de vele ontwikkelingen; 

• Er zijn ook zorgen over de omgeving omdat er 2 plannen voor een zonnepark in de buurt van 

Lennisheuvel zijn; 

• Op basis van eerdere input (uit keukentafelgesprekken) is besloten de meest oostelijke 

appendix uit het projectgebied voor het beoogde zonnepark te laten. Dit is tijdens de 

bijeenkomst gecommuniceerd. 

. 

 

 

 


